
 

条款 

国家 country 

保护客体 

Subject matters 

审查模式 

Examination mode 

优先权制度 

Priority system 

新颖性宽限期 

Grace period 

保护期限 

Duration 

申请流程 

Procedures 

意大利 

Italy 

任何工业或者手工制品整体或者局部，特别是由该产品本身或者其装饰部分的线条、轮廓、

纹理或者材料等要素构成的外观，包括但不限于用于组装产品的零件、包装、图标和印刷字体，

排除计算机软件。 

Registration as designs and models may be granted to the appearance of the whole or a part of a product 

resulting, in particular, from the features of the lines, contours  shape, texture, or materials of the 

product itself or of its ornamentation, provided that the same are new and have an individual 

character. Product means any industrial or handicraft item, including, inter alia, parts intended to be 

assembled into a complex product, packaging, presentation, graphic symbols and typographic fonts, 

excluding computer software. 

形式审查+客体核查 

Formal examination +subject 

matter examination 

外国优先权。6 个月内提出。 

Foreign Priority System 

; within 6 months 

12 个月 

12 months 

自申请日起5年，每5年续展，

最长不超过 25 年。 

5 years from the filing date，with an 

extension for one or more periods 

of 5 years until a maximum of 25 

years. 

审查-公开-授权/驳回。 

Examination –Disclosure- 

Grant/Objection 

俄罗斯 

Russia 

任何工业产品或手工业产品都可以列入保护，包括包装物、标签、标志、字体、组件产品、

产品的独立部分、可以组装成组合产品的单个组件、成套产品、内部装饰等，如果一项工业品外

观设计要获得法律保护，其必须具备三个基本条件：新颖性、独创性、适于工业应用。 

Any industrial product or handicraft product can be included in the protection, including packaging, 

labels, signs, fonts, component products, independent parts of the product, single components that 

can be assembled into a combination of products, complete sets of products, interior decoration, etc. 

If an industrial design wants to obtain legal protection, it should meet three requirements: novelty, 

originality and Practical Applicability. 

形式审查+实质审查 

Formal examination+ 

substantial examination 

本国优先权，收到超范围不能接

受通知书之日起 3 个月内提出；外国

优先权，6 个月内提出。 

Domestic priority：within 3 months 

from the date of receipt of the notice 

of non acceptance beyond the scope; 

foreign priority ：Within 6 months. 

12 个月 

12 months 

自申请日起5年，每5年续展，

最长不超过 25 年。 

5 years from the filing date，with an 

extension for one or more periods 

of 5 years until a maximum of 25 

years. 

申请-形式审查-实质审查-

授权/驳回。 

Filing- Formal examination - 

Substantial examination 

-Grant/Objection 

蒙古 

Mongolia 

新创造的包括产品外部样式、设计有关的装饰、色彩及色彩组合的独特方案。 

“Industrial design” means an absolutely new original solution that relates to the form and design of a 

product, which can be produced by an industrial method.  

形式审查+实质审查 

Formal examination+ 

substantial examination 

外国优先权，6 个月内提出。 

Foreign Priority System 

; within 6 months 

 

自申请日起 10 年。 

10 years starting from the filing 

date. 

申请-形式审查-实质审查-

授权/驳回。 

Filing- Formal examination - 

Substantial examination 

-Grant/Objection 

哈萨克斯坦 

Kazakhstan 

对外观造型富有美感的设计；外观设计应具备新颖性和独创性。 

An artistic and structural solution pertinent to the exterior of an article of manufacture shall be 

recognized as an industrial design. Legal protection shall be available for a novel and original industrial 

design. 

形式审查+实质审查 

Formal examination+ 

substantial examination 

外国优先权，6 个月内提出。 

Foreign Priority System 

; within 6 months 

6 个月 

6 months 

自申请日起 15 年，可续展 5 年。 

15 years from the filing date with 

an extension of 5 years. 

Filing- Formal examination - 

Substantial examination 

-Grant/Objection。 

韩国 

Korea 

产生视觉美感印象的产品的形状、图案、色彩或其结合，也适用于产品的一部分以及字体。 

The term "design" means a shape, pattern, or color of an article [including parts of an article (excluding 

those defined under Article 42) and fonts; the same shall apply hereinafter], which invokes a sense of 

beauty through visual perception; 

实质审查和无审查两种模式 

two track examination 

system :substantive 

examination/ 

non-substantive examination 

外国优先权，6 个月内提出。 

Foreign Priority System 

; within 6 months 

12 个月 

12 months 

自授权登记之日起 15 年。 

15 years from the date of 

authorized registration. 

申请-形式审查/实质审查

-授权/驳回。 

Filing- Formal examination - 

Substantial examination 

-Grant/Objection 

新加坡 

Singapore 

以任何工业方法应用于产品之上的形状、外形、图案或装饰的特征，包括与非实物产品有关

的设计特征，以及颜色和手工艺品的特征可以是两维或三维，并能应用到日常用品中。 

“Design” means features of shape, configuration, colors, pattern or ornament applied to any article or 

non-physical product that give that article or non-physical product its appearance. 

形式审查 

Formal examination 

外国优先权，6 个月内提出。 

Foreign Priority System 

; within 6 months 

12 个月 

12 months 

自申请日起5年，每5年续展，

最长不超过 15 年。 

5 years from the filing date with 

extension for one or two periods of 

5 years until a maximum of 15 

years. 

申请-形式审查-注册/

驳回 

Filing- Formal examination 

-Grant/Objection 

马来西亚 

Malaysia 

通过工业方法或手段应用于物品的形状、构造、图案或者装饰，并且在完成的物品中形成通

过视觉感知和判断的特征。 

“Industrial design” means features of shape, configuration, pattern or ornament applied to an article by 

any industrial process or means, being features which in the finished article appeal to and are judged by 

the eye. 

形式审查 

Formal examination 

外国优先权，6 个月内提出。 

Foreign Priority System 

; within 6 months 

6 个月 

6 months 

自申请日起5年，每5年续展，

最长不超过 25 年。 

5 years from the filing date，with an 

extension for one or more periods 

of 5 years until a maximum of 25 

years. 

申请-审查-公开-注册。 

Filing- examination 

-Disclosure-Registration 

菲律宾 

the 

任何线条、颜色的组合或者任何三维空间形状，前提是这种组合或者形状具有特殊的外观，

能够作为工业产品或者手工产品的式样。 

形式审查 

Formal examination 

外国优先权，6 个月内提出。 

Foreign Priority System 

12 个月 

12 months 

自申请日起5年，每5年续展，

最长不超过 15 年。 

申请-审查-异议-注册。 

Filing- examination -opposition 



Philippines An Industrial Design is any composition of lines or colors or any three-dimensional form, whether 

or not associated with lines or colors: Provided That such composition or form gives a special 

appearance to and can serve as pattern for an industrial product or handicraft. 

; within 6 months 5 years from the filing date with 

extension for one or two periods of 

5 years until a maximum of 15 

years. 

-Registration 

巴基斯坦 

产品的形状、图案或其结合以及色彩与形状、图案的结合所做出的富有美感并适于工业应用

的新设计。 

“Design” means features of shape, configuration, pattern ornament applied to an article by any industrial

 process or means. 

形式审查 

Formal examination 

外国优先权，12 个月内提出。 

Foreign Priority System 

; within 12 months 

 

自申请日起 10 年，每 10 年续

展，最长不超过 30 年。 

10 years from the filing date with 

extension for one or two periods of 

10 years until a maximum of 30 

years. 

申请-审查-授权/驳回。 

Filing- examination 

-Grant/Objection 

印度 

India 

通过任何工业方法或手段，不论是单纯手工艺的、机械的或者是化学方式的，或上述方式结

合所作出的平面、立体或者二者结合的，适用于产品的形状轮廓、图案、装饰、线条、色彩的组

合的设计特征。 

“Design” means only the features of shape, configuration, pattern, ornament or composition of lines 

or colors applied to any article whether in two dimensional or three dimensional or in both forms, by 

any industrial process or means, whether manual, mechanical or chemical, separate or combined, 

which in the finished article appeal to and are judged solely by the eye; 

实质审查 

substantial examination 

外国优先权，6 个月内提出。 

Foreign Priority System 

; within 6 months 

6 个月 

6 months 

自申请日起 10 年，可续展 5 年。 

10 years from the filing date with 

extension for one period of 5 years. 

 

申请-实质审查-授权/驳回。 

Filing- substantial examination - 

Grant/Objection 

越南 

Vietnam 

产品的线条、三维形状和颜色，或者上述任一组合。 

An industrial design means a specific appearance of a product embodied by three-dimensional 

configurations, lines, colors, or a combination of these elements.  

形式审查 

Formal examination 

本国优先权和外国优先权，6 个

月内提出。 

Domestic priority + foreign 

priority ：Within 6 months. 

6 个月 

6 months 

自申请日起5年，每5年续展，

最长不超过 15 年。 

5 years from the filing date with 

extension for one or two periods of 

5 years until a maximum of 15 

years. 

申请-初步审查-授权/补

正或驳回。 

Filing-Preliminary examination - 

Grant/Objection 

柬埔寨 

Cambodia 

任何线条、颜色或者三维形状，或者不管是否与颜色或线条组合的任何材料构成，而且这种

组合、形状、材料表现出一种特殊形状的产品或手工艺品，并且富有美感。 

For the purposes of this Law, any composition of lines or colors or any three dimensional form, or any 

material, whether or not associated with lines or colors, is deemed to be an industrial design, provided 

that such composition, form or material gives a special appearance to a product of industry or handicraft 

and can serve as a pattern for a product of industry or handicraft, and appeals to and is judged by the 

eye. 

形式审查 

Formal examination 

外国优先权，6 个月内提出。 

Foreign Priority System 

; within 6 months 

12 个月 

12 months 

自申请日起5年，每5年续展，

最长不超过 15 年。 

5 years from the filing date with 

extension for one or two periods of 

5 years until a maximum of 15 

years. 

申请-审查-注册。 

Filing- examination 

-Registration 

 

 

条款 

国家 Country 

申请文件及提交方式 

Submission ways and Application documents 

申请费用 

Application fee 

加快授权程序 

Accelerated Examination 

委托代理程序 

Appointment of Patent Agency 

意大利 

Italy 

提交方式：直接向意大利专利局提交或是巴黎公约途径、OHIM 途径、海牙协定途径。 

申请文件：申请书；图片或者照片；优先权文件；委托书。 

Submission ways: directly to the Italian patent office, or through the Paris Convention, OHIM and Hague 

Agreement. 

Application documents: Request; picture or photo; priority document; power of attorney. 

单项申请费（EUR）：50 

多项外观申请费（EUR）：100 

For one design（EUR）：50  

Application with multiple designs（EUR）：

100 

 

任何人都可以自由选择是否委托代理；申请的代表人必须

是在专业注册簿中注册并获得授权在意大利专利商标局工作

的工业产权顾问或在相关专业注册簿中注册的律师。 

Anyone is free to choose whether to entrust an agent; the 

representative of the application must be an industrial property 

consultant registered in the professional register and authorized 

to work in the Italian patent and Trademark Office or a lawyer 

registered in the relevant professional register.  

俄罗斯 

Russia 

提交方式：向俄罗斯知识产权局官方网站或联邦国家信息系统提交或通过海牙协定申请。 

申请文件：专利授权请求书；产品外形的图片；说明书；设计本质特征清单；其他图解资料。 

Submission ways: submit to the official website of the Russian intellectual property office or the federal state 

information system or apply through the Hague Agreement. 

Application documents: Application request; product pictures; specification; design essential features list; other 

graphic materials. 

单项申请费（RUB）：1700 

额外每项（RUB）：700 

For one design （RUB）：1700 

For each additional design in the same 

application:（RUB）：700 

 

 

常驻俄罗斯境外的公民，外国法人通过注册专利代理人在

知识产权主管局办理有关事务，但俄罗斯签署的国际条约有不

同规定的除外。 

Citizens with resident outside Russia and foreign legal persons 

need to handle relevant affairs in the intellectual property office 

through registered patent agents, unless there are different 



provisions in international treaties signed by Russia. 

蒙古 

Mongolia 

提交方式：向蒙古知识产权局提交或通过海牙协定申请。 

申请文件：外观设计的申请由请求书；外观设计的图片或者照片；说明书组成；其他有关材料。 

Submission ways: submit to the Intellectual Property Office of Mongolia or apply through the Hague Agreement. 

Application documents: Application request;, a picture or photograph of the design, a specification and other 

relevant materials. 

 

申请费（MNT）：230000 

Application fee（MNT）：230000 
 

国外申请人需要委托蒙古国专利代理人，签署委托书，可

在申请日起 3 个月内提供委托书。 

Foreign applicants need to entrust Mongolian patent agent to 

sign the power of attorney, and can provide the power of 

attorney within 3 months from the date of application. 

哈萨克斯坦 

Kazakhstan 

提交方式：向哈萨克斯坦主管机构提交。 

申请文件：请求书；产品图片或样板模型；说明书和设计要点清单；委托书。 

Submission ways: to the competent authority of Kazakhstan. 

Application documents: Application request; product picture or model; specification and essential features list; 

power of attorney. 

申请费（KZT）：15000 

Application fee（KZT）：15000 
 

国外申请人依规定必须委托哈萨克斯坦境内的专利代理

人办理相关事务。 

Foreign applicants need to entrust agency of the Republic of 

Kazakhstan to handling relevant affairs. 

 

土耳其 

提交方式：向土耳其专利局提交；依据 EPC 授权的指定国为土耳其的欧洲专利或通过海牙协定申请。 

申请文件：反映设计特性的图片、照片等；对设计的书面描述和使用设计制造的产品清单或应用意图；

支付凭证。 

单项申请费（TRL）：150 

额外每项（TRL）：65 

 

 

外国公民或外国法人应该通过在土耳其的知识产权机关

登记的专利代理人办理业务。 

Foreign citizens or foreign legal persons should conduct business 

through patent agents registered with the intellectual property 

authorities in Turkey. 

韩国 

Korea 

提交方式：直接向韩国特许厅申请或通过巴黎公约、海牙协定途径申请。 

申请文件：申请请求书；使用外观设计的产品；优先权文件；附图。 

Submission ways: Apply directly to the South Korean concession office or through the Paris Convention and the 

Hague Agreement. 

Application documents: application request; product incorporating the design; priority document; drawings. 

申请费（KRW）：94000 

申请费（非实质审查）（KRW）：45000 

Application fee（KRW）：94000 

Application fee（non-substantive 

examination）（KRW）：45000 

加快审查程序 

Accelerated Examination 

非居民申请人在韩国申请外观设计专利需要委托代理人

代理申请。 

Non-resident applicants need to entrust agents to apply for 

design patents in Korea. 

新加坡 

Singapore 

提交方式：直接向新加坡知识产权局提交申请或通过巴黎公约途径或通过海牙协定申请。 

申请文件：申请表；委托书；设计物展示；优先权文件。 

Submission ways: submit the application directly to the Intellectual Property Office of Singapore, or through the 

Paris Convention or through the Hague Agreement. 

Application documents: application form; power of attorney; design presentation; priority document. 

每项申请费（SNG）：250 

Application fee（SNG）：250 
 

申请人可以由该人口头或者书面授权的代理完成外观设

计专利相关程序。 

The applicant may have the agent authorized by the person 

orally or in writing to complete the design patent related 

procedures. 

马来西亚 

Malaysia 

提交方式：直接向马来西亚知识产权局提交申请或通过巴黎公约途径。 

申请文件：外观设计表格；委任表格；设计物展示；优先权文件。 

Submission ways: submit the application directly to the Malaysian intellectual property office or through the Paris 

Convention. 

Application documents: design form; appointment form; design presentation; priority document. 

单项申请费（RM）：500 

额外每项（RM）：200 

For one design （RM）：500 

For each additional design in the same 

application: （RM）：200 

 

 
外国申请人申请需要委托代理机构进行申请。 

Foreign applicants need to entrust agency to filing applications. 

菲律宾 

the Philippines 

提交方式：直接向菲律宾专利局提交申请或通过巴黎公约途径申请。 

申请文件：设计展示；委托书；申请人信息；优先权文件。 

Filing ways: Directly to the Philippine patent office or through the Paris Convention. 

Application document: design presentation; power of attorney; applicant information; priority documents. 

单项申请费（PHP）：3600 

额外每项（PHP）：1800 

For one design （PHP）：3600 

For each additional design in the same 

application: （PHP）：1800 

 

非菲律宾居民的申请人必须在菲律宾指定并保持一名本

国代理人或者代表。 

Applicants who are not residents of the Philippines must appoint 

and maintain a national agent or representative in the 

Philippines. 

巴基斯坦 

提交方式：直接向巴基斯坦知识产权管理部门提交。 

申请文件：产品样品或图片；提供按要求绘制的图片；清楚的申请人名称、详细地址、设计人名称等

材料；外观设计简要说明；委托书。 

Submission ways: Directly to the administration department of Pakistan. 

Application documents: product sample or photograph; views; Applicants’ name and detailed address, inventors’ 

name and other materials; brief description of design; power of attorney. 

申请费（PKR）：450 

Application fee（PKR）：450 
 

外国企业或个人申请专利的，需委托代理并提供经认证的

身份证明文件和专利代理委托书。 

Where a foreign enterprise or individual applies for a patent, it is 

necessary to entrust an agent and provide certified identity 

documents and a power of attorney for patent agency. 

印度 

India 

提交方式：直接向印度专利局提交申请，通过“互惠申请”的方式提交。 

申请文件：请求书；外观设计视图；委托书等文件，必要时还需要提交优先权等证明文件。 

Submission ways: the application shall be submitted directly to the Indian patent office and submitted on the basis 

of the principle of reciprocity. 

Application documents: application form; view; a power of attorney and other documents; if necessary, supporting 

申请费（INR）：4000/项 

Application fee（INR）：4000 
 

    外国申请人申请需要委托代理机构进行申请。 

Foreign applicants need to entrust agency to filing applications. 



documents such as priority shall be submitted. 

越南 

Vietnam 

提交方式：直接向越南国家知识产权局提交申请或通过巴黎公约、海牙协定途径申请。 

申请文件：正六面视图和立体图；简要说明；委托书；申请人名称、地址，发明人姓名、地址等信息；

优先权文件。 

Submission ways: directly submit the application to the State Intellectual Property Office of Vietnam or through 

the Paris Convention and the Hague Agreement. 

Application documents: six-side views and a perspective view; brief description; a power of attorney; information 

such as applicant name, address, inventor name, address and the like; priority document. 

单项申请费（VND）：3000000 

For one design（VND）: 3000000 
 

非永久居住在越南的外国人，外国组织或在越南没有生产

或经营场所的个人，应通过其在越南的合法代表提出登记申

请。 

Foreigners who are not permanently resident in Vietnam, foreign 

organizations or individuals who do not have production or 

business premises in Vietnam shall apply for registration through 

their legal representatives in Vietnam. 

柬埔寨 

Cambodia 

提交方式：直接向柬埔寨王国工业及手工业部提交申请或通过巴黎公约、海牙协定途径申请。 

提交文件：申请表；委托书；设计物展示；优先权文件。 

Submission ways: submit the application directly to the Ministry of industry and handicraft industry of the kingdom 

of Cambodia or through Paris Convention and Hague Agreement. 

Application documents: application form; power of attorney; design presentation; priority document. 

申请费（USD）：740 

Application fee（USD）：740 
 

普通居住地或主要营业地点在柬埔寨王国以外的地方的

申请人，应由居住在柬埔寨王国并在该王国执业的代理商代

理。 

An applicant whose ordinary residence or principal place of 

business is outside the kingdom of Cambodia shall be 

represented by an agent residing in and practicing in the 

kingdom of Cambodia. 

 

 


